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Det här händer på mötet 

1. Start 

Tobias startar mötet.  

Alla som är med på mötet presenterar sig.  

2. Vem ska godkänna anteckningarna från mötet? 

Funktionsrättsrådet bestämmer att  
Tobias och Gunilla ska godkänna anteckningarna. 

3. Tema: Krisberedskap och civilt försvar 

Temat för mötet är krisberedskap och civilt försvar.  

Krisberedskap handlar om att förbereda sig 
för att veta vad man ska göra om det blir en kris.  
En kris kan till exempel vara: 

• Om elen försvinner 
• Om det blir en terrorattack 
• Om många personer blir sjuka samtidigt 

Det civila försvaret är alla vi som bor i Sverige  
tillsammans med myndigheter, regioner, kommuner,  
företag och föreningar. 

Om det blir en kris måste alla hjälpas åt,  
för att ta hand om varandra 
och se till att samhället fortsätter fungera.  

3.1 Uppsala kommuns arbete med krisberedskap och civilt försvar 

Sofia berättar om hur Uppsala kommun 
förbereder sig för kriser.  

Om det blir en kris i Uppsala kommun  
så ska kommunen se till att: 

• Den som har ansvar för en uppgift i vanliga fall 
också gör den uppgiften om det blir en kris 

• Problem ska hanteras av 
den som är närmast ansvarig 

• Kommunen ska arbeta på samma sätt i en kris 
som i vanliga fall, om det går 

• Kommunen ska arbeta snabbt vid en kris,  
även om de inte har all information 

• Personer som jobbat i kommunen  
ska jobba tillsammans 
för att kunna hantera krisen  



Sida 3 (11) 

Om det blir en kris så kommer olika personer 
påverkas av den på olika sätt.  
Det kan till exempel bero på: 

• Vad personen har för kön 
• Hur gammal personen är 
• Om personen har någon funktionsnedsättning 

För att personer med funktionsnedsättning  
inte ska lämnas utanför 
måste alla som jobbar med krisberedskap 
tänka på personer med funktionsnedsättning.  

Haore berättar om hur vård- och omsorgsförvaltningen 
ska arbeta vid en kris.  
Vård- och omsorgsförvaltningen 
ansvarar för att ta hand om äldre 
och personer med LSS.  

Vård- och omsorgsförvaltningen kan  
fortsätta med sitt arbete 
även om det blir en kris.  
Alla som jobbar där 
får lära sig hur de ska göra 
och öva på olika situationer.  

Om det blir en kris 
fortsätter samma lagar och beslut gälla.  
Det går att få kontakt med kommunen 
på samma sätt som tidigare.  
Det kan också finnas extra personal  
i stadshuset och vid trygghetspunkter 
som kan hjälpa till.  

Avdelningen för Funktionsstöd 
ansvarar för att hjälpa personer 
som har fysiska eller psykiska funktionsnedsättningar.  

De berättar att de håller på att ta fram information 
om kris och beredskap hemma.  
Informationen ska ha bildstöd och visa vad man ska göra 
om det blir en kris hemma.  
Det kan till exempel vara: 

• En brand 
• Ett elavbrott 
• Att vattnet stängs av 

Informationen gäller både för personer 
som bor i egen lägenhet 
och för de som bor på ett LSS-boende.  
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4.2 Funktionsrätt Uppsala kommun om krisberedskap 

Michael berättar vad Funktionsrätt Uppsala kommun 
tycker om arbetet med krisberedskap.  

Skyddsrum är ofta otillgängliga 
för personer med funktionsnedsättningar.  
Till exempel för de som inte kan gå i trappor 
eller de som har allergier.  

De som inte bor på särskilda boenden 
behöver också få hjälp om det blir en kris.  

De som kör färdtjänst  
och bygger vård- och omsorgsboenden 
måste också vara förberedda  
på att det kan bli en kris.  

Alla har inte anhöriga  
som kan hjälpa dem.  
Då måste till exempel kommunen 
kunna hjälpa till.  

All kommunikation och information 
måste vara tillgänglig för alla.  

Regeringen har gjort en utredning 
som handlar om vad kommuner och regioner 
ska göra för att förbereda sig 
för kris och krig.  

Funktionsrätt tyckte inte att utredningen var bra.  
De tyckte att  

• den behöver kopplas till  
funktionsrättskonventionen,  

• att man inte kan räkna med att  
yngre och föreningar ska göra 
hur mycket som helst för att hjälpa till 

• att man inte kan räkna med att alla  
kan ha mycket mat och mediciner hemma  
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4.3 Trygghetspunkter 

Funktionsrättsrådet delar in sig i grupper 
för att prata om trygghetspunkter.  

Trygghetspunkter är särskilda platser 
man kan gå till och få hjälp 
om det blir en kris.  

Några av sakerna de kommer fram till är: 

• Det behöver vara nära och lätt  
att hitta till trygghetspunkterna 

• Trygghetspunkterna behöver ha hörslinga, sittplatser, 
platser där man kan ligga ner, många toaletter  
och egna rum för de som behöver 

• Personer med stomipåse eller blöjor 
måste också kunna ta hand om sig hygien 
på trygghetspunkterna 

• Informationen måste finnas på 
o Lättläst 
o Punktskrift 
o Teckenspråk 
o Bildstöd 

• De som jobbar på trygghetspunkterna 
måste kunna ta hand om 
personer med olika funktionsnedsättningar 

• Personer med funktionsnedsättningar 
kan behöva öva tillsammans med kommunen 
på vad de ska göra om det blir en kris. 
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4. Mål och budget 2026 

Maria berättar om Uppsalas 
Mål och budget för 2026.  

Mål och budget är ett dokument 
som bestämmer hur mycket pengar 
olika delar av kommunen 
ska få under året.  

Det är kommunfullmäktige 
som bestämmer om Mål och budget.  

I Uppsala finns fyra stora mål: 

• Ekonomi: Uppsala ska ha pengar så att skola, vård och omsorg fungerar 
bra.  

• Jobb: Uppsala ska hjälpa företag att växa och skapa fler jobb.  
• Klimat: Uppsala ska göra saker som är bra för miljön och minska 

utsläpp.  
• Trygghet: Uppsala ska vara en trygg plats där alla har lika möjligheter. 
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5. Rapport från brukarombud 

Jeanette är brukarombud i Uppsala.  
Hon berättar om vad hon 
jobbar med just nu.  

Jeanette har pratat med personer 
som har eller har haft boendestöd.  
Hon kommer skriva om det 
i sin rapport om 2025.  

Två studenter från Uppsalauniversitet 
kommer skriva en uppsats 
om brukarombudet i Uppsala kommun.  

Brukarombudet samarbetar med 
personer som har liknande jobb 
i Göteborg, Stockholm och Malmö.  

Uppsala ansökte om att få vara med i ett projekt 
för att bli bättre på att hjälpa personer med 
funktionsnedsättningar 
tillsammans med Myndigheten för delaktighet.  
Uppsala kom inte med 
men kan söka igen 2029.  
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6. Rapport från Funktionsrätt Uppsala kommun 

Michael jobbar på 
Funktionsrätt Uppsala kommun.  
Han berättar om vad de 
jobbar med just nu.  

Funktionsrätt hjälper anhöriga 
till personer med funktionsnedsättningar.  
Två grupper av anhöriga som  
kan behöva extra hjälp är: 

• Personer med utländsk bakgrund 
• Barn 

Vissa digitala lösningar,  
till exempel digitala spärrar vid ingångar 
är inte tillgängliga för alla.  
Det kan göra att vissa personer  
inte kan komma in i alla byggnader.  

Sedan 1 juli finns nya regler för byggande. 
De nya reglerna har inte lika många detaljer  
om tillgänglighet som de gamla reglerna. 
Nu har den som bygger som har större ansvar. 
Det kan göra att nya byggnader blir sämre  
för personer med funktionsnedsättning. 

Socialstyrelsens regler om  
delegering i vård och omsorg tas bort. 
Det betyder att varje chef  
själv bestämmer vem som ska göra olika uppgifter 
Det finns inga tydliga regler längre. 
Chefen måste därför veta mycket om  
vad personalen kan och har för utbildning. 
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7. Rapport från kommunstyrelse och nämnder 

Skolfastigheter AB 

Skolfastigheter ska inte bara bygga skolor längre.  
De ska också bygga andra viktiga hus,  
till exempel LSS-bostäder. 

Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen har bestämt  
att personliga assistenter och boendeassistenter  
får arbeta mer än 20 timmar med jour. 
Det gör att färre personer behöver  
ge stöd till samma brukare  
och det blir enklare när brukare reser.  

Det finns en ny regel om bidrag till  
föreningar och kulturverksamhet.  

Kommunfullmäktige har bestämt  
hur valdistrikten ska se ut till valet 2026. 
Det kan betyda att vissa får rösta  
i en annan lokal än tidigare 

Utbildningsnämnden 

Nämnden arbetar med hur elever  
som behöver små undervisningsgrupper ska få hjälp. 
Nämnden har fått extra pengar för det 
i budgeten för 2026.  

Nämnden vill att det ska finnas fler gymnasielinjer  
för elever med NPF-diagnoser.  

Förskolor och skolor måste planeras  
efter att det föds färre barn  
och att det byggs mycket i vissa områden. 
Det betyder att vissa förskolor stängs,  
men att nya byggs i andra områden. 

Äldrenämnden 

Äldrenämnden arbetar mycket med trygghet.  

Ett projekt i hemtjänsten  
gör att den som vill kan få en Ipad  
som visar vilken personal som kommer hem.  

Nämnden satsar också på att  
personalen ska bli bättre på svenska. 
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Omsorgsnämnden 

Nämnden har gjort ett avtal  
med FUB-gården Tallkrogen 
om att de ska få pengar 
och samarbeta med kommunen.  

Kommunen ska också göra ett avtal 
med Funktionsrätt Uppsala kommun.  

Kommunen har tagit över 
ansvaret för all ledsagning.  
Kommunen ska erbjuda jobb till 
ledsagare som tidigare har jobbat 
för privata företag.  

Idrotts- och fritidsnämnden 

Det finns många aktiviteter för barn med NPF-diagnoser,  
men informationen når inte alla.  
De som jobbar med aktiviteterna 
ska bli bättre på att informera.  

Plan- och byggnadsnämnden 

Det byggs inte så mycket,  
på grund av att ekonomin är dålig.  
De bostäder som ändå byggs 
blir väldigt dyra.  

Nämnden ska få information 
om alla nya byggregler.  
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8. Möten 2026 

Nästa år kommer funktionsrättsrådet 
ha möten de här dagarna: 

• Fredag 13 mars, klockan 9–12 
• Torsdag 28 maj, klockan 9–12  
• Fredag 2 oktober, klockan 9–12 
• Fredag 4 december, klockan 9–12 

9. Övriga frågor 

Länsstyrelsen har delat ut ett pris 
till Michael som jobbar på Funktionsrätt. 
Priset heter  
”Uppsala läns vardagshjältar 2025”.  

Den 3 december är det 
internationella funktionsrättsdagen.  
Då kommer Funktionsrätt vara i stadshuset 
tillsammans med flera föreningar.  

Funktionsrätt Uppsala kommun 
kommer hålla utbildningar 
för de som jobbar med snöröjning.  
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